
 
Valtuustoaloite toimiva kirjasto Kärkölään 
 
Kunnanhallitus 10.10.2022 § 179    
526/12.03.02/2022    
 
Valmistelija asianhallintapäällikkö jaana.nihtila@karkola.fi, puh. 044-770 2207 

 
Valtuutettu Seppo Eerola teki liitteenä olevan valtuustoaloitteen 26.9.2022 
valtuuston kokouksessa koskien uuden kirjaston toimivuutta.  
 
Kärkölässä on panostettu taloudellisesti viimeaikoina tosi paljon 
liikuntapaikkojen kehittämiseen. Rakennettiin hieno liikuntahalli ja 
päätettävänä on uusi monitoimikaukalo. Uusi kirjasto piti kuntaan saada. 
Siihen laskettiin tiloja tarvittavan vähintään vanhan kirjaston verron (240 
m2). Toivottiin myös lastenoosastoa ja lukusalia.  
 
Urakkakilpailutuksessa rakentamistoimikunta käytti hyväkseen koulun 
tulevien käyttäjien arviointiraateja, jotka arvioivat urakoitsijoiden esityksiä. 
Tuloksena päädyttiin ratkaisuun, jossa kirjasto oli sijoitettu talon 1. krs 
päätyyn ja sisäänkäynti suoraan Virkatieltä. Kuitenkin kävi ilmi, että 
koulun opettajat ja ruokalan henkilökunta, vastoin raadeissa antamiaan 
lausuntoja, halusivatkin kirjastolle eri sijoituspaikan. Viranhaltijat 
myöntyivät vaatimukseen ja suunnittelivat muutoksen. Rakennusyhtiö 
veloitti noin 10 000 euroa toteuttaessaan uuden paikan kirjastolle. Näin 
tiloista saatiin nipistettyä noin 40 m2. Nyt meillä on hyvin toimiva 
”sukkakoulun” kirjasto, jonka lattian pinta kohta uusitaan, kun asiakkaat 
tulevat kenkineen sisälle ja jossa kuntalaiset eivät mahdu olemaan.  
 

 Toinen asia, jossa ilmenee päätöksenteon epämääräisyys, on Wellamon 
kuvataidepiirin siirto uuden koulun pieneen luokkatilaan, jolloin 
varastotiloja ei ole keskeneräisille töille. Miksei piiri voinut jatkaa 
Opintiellä? Wellamo-opiston vastuuhenkilöä oli konsultoitu asiassa, josta 
hänellä ei käsityksen mukaan ollut paikallistuntemusta.  

 
 Viranhaltijoiden vastaus on, ettei ole varaa maksaa sisäisiä vuokria 

Opintien tiloista. Varaa kunnalla on kuitenkin laittaa 120 000 euroa 
monitoimikaukaloon.  
 
Valtuutettu esittää että: 
 
1. taloushallintoa on kehittettävä niin, ettei se sisäisine vuokrineen ole 

esteenä kunnan toimintojen kehittämiselle, kuten esimerkiksi kulttuurin 
ja liikunnan harrastutoiminnalle 

2. onko toimittu lainmukaisesti, kun on annettu kunnallisen päätöksenteon 
ohi koulun henkilökunnalle valta päättää tulevan koulun tiloista 

3. kuntalaisille on saatava kunnon toimivat kirjastotilat lukusaleineen ja 
lastenosastoineen, paikaksi esitän Opintien koulun tiloja.  

 
Sivistys- ja hyvinvointilautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 22.9.2022 § 
81 ja päätti seuraavaa:  
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1. Sivistys- ja hyvinvointilautakunta kävi tutustumassa, kuinka kulku 
kirjastoon tapahtuu, kirjaston sisäänkäyntiin, opasteisiin, sisätiloihin 
kalusteineen sekä tämän hetkisiin kirjastopalveluihin.  
 
2. Lautakunta kävi keskustelua kirjastopalvelujen kehittämisestä ja 
kirjastotilan toimivuuden lisäämisestä.  
 
3. Lautakunta päätti esittää, että Kulttuuritoimikunta ottaa yhteistyössä 
kirjastovirkailijan ja koulun äidinkielen ja kirjallisuuden lehtorin kanssa 
tehtäväkseen valmistella toimipidesuunnitelman esitettyihin 
kehittämisehdotuksiin perustuen kirjastopalvelujen kehittämiseksi ja 
kirjastotilan toimivuuden lisäämiseksi huomioiden kirjaston eri 
käyttäjäryhmät ja perusopetuksen keskeisen oppiaineen äidinkieli ja 
kirjallisuus tarpeet. 
 
Kulttuuritoimikunta käsitteli asiaa kokouksessaan 28.9.2022 ja päätti 
seuraavista toimenpiteistä:  
 
Kulttuuritoimikunta aloitti yhteistyössä koulun äidinkielen ja kirjallisuuden 
lehtorin kanssa laatimaan toimenpidesuunnitelmaa esitettyihin 
kehittämisehdotuksiin perustuen kirjastopalvelujen kehittämiseksi ja 
kirjastotilan toimivuuden lisäämiseksi huomioiden kirjaston eri 
käyttäjäryhmät ja perusopetuksen keskeisen oppiaineen äidinkieli ja 
kirjallisuus tarpeet.  
 
Kulttuuritoimikunnan puheenjohtaja ja sivistystoimenjohtaja kuulevat 
seuraavaksi kirjastotoimenjohtajaa ja kirjastovirkailijaa 
muutosehdotuksista, jonka jälkeen kartoitetaan rakennustekniset 
mahdollisuudet rakennuttajakonsultilta. 
 

Esittelijä pormestari Markku Koskinen 
 

Päätösehdotus Kunnanhallitus toteaa, että Sivistys- ja hyvinvointilautakunta on jo 
kuntalaispalautteen perusteella aloittanut kirjaston kehittämisen ja 
mahdollisten puutteiden korjaamisen. Kunnanhallitus välittää aloitteen 
tiedoksi sivistystoimen valmistelussa huomioitavaksi. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
Muutoksenhaku Muutoksenhakukielto 
 
Jakelu sivistysjohtaja 
 Sivistys- ja hyvinvointilautakunta 
 Kulttuuritoimikunta 
 aloitteentekijä 


